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• Fan ‘e redaksje

In doarpskrante begjint altyd mei in foar-
kant. Pieter rêdt him meastentiids mei de achtergrûnfoto 
en de foto’s yn de rûntsjes. Diskear in prachtige foto fan 
Imca Leistra op de achtegrûn, fan in skitterende reinbôge. 
Tige tank! Aardich wat ynhâld wer, yn dit nije nûmerke. It is 
in dikken ien. Der is wer in protte te rêden west yn it doarp 
en der sit ek wer in protte yn it fet. Alles wat wênstich is 
komt foarby, wêrûnder it fraachpetear, diskear oer in nu-
veraardich buordsje boven de doar fan de âlde bakkerij.
Wat redaksje oanbelanget hawwe wy in wikseling fan de 
wacht. Anja Bakker hâldt nei 16 jier op. Sy wurdt opfolge 
troch Nynke van der Vegt. Geweldich dat sy dit oppakt. 
Anja, tige tank foar alle ynset, en in soad wille en súkses 
foar Nynke! Fansels yn dit krystnûmer ek wer in puzzel. Su-
perkreatyf ynmekoar setten. Wy hoopje krekt as de jierren 
hjirfoar dat wer in soad Winsumers mei de doarpskrante yn 
de hân troch it doarp strúne om him op te lossen. Net allin-
nich mei de puzzel wille tawinske, mar ek mei it lêzen fan 
alle oare stikjes. Noflike krystdagen en lokkich nijjier!
JR

• Yn dizze krante

Nijs.DOK is de dorpskrant van Winsum en verschijnt 
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Efkes foarstelle Akkerman

Goeie minsken fan Winsum,

Wij binne Sijas en Adri Akkerman. Nei hast 44 jier tegjeare 
yn Lollum wenje te hawwen,[ Sijas hast 70 jier ] binne we  
no del strutsen yn Winsum. Hoe we hjir teloane kommen 
binne sil ik even ûtlizze. Wij stiene 3,5 jier ynskreaun bij 
frieslandhuurt. Yn februari kamen dizze mooie 55 plus  
wenningen op de side fan frieslandhuurt. Wij skreaunen  
us yn foar molepaed 4 en stiene op een gegeven moment 
op ût 5e plak op de list. Maar omdat een pear foar ûs  
urgentie hiene en een pear âfmeldingen krigen wij
op een freed om kertier foar tolven een mail at wij ik  
nog belanstelling hiene foar molepaad 4. Wij direct yn de 
auto ût Lollum hjir nei Winsum. En de eerste yndruk die wij 
krigen wie hiel goed. Dus sa is ût gien en no wennie wij hjir 
nei folle tefredenhied yn Winsum.

Efkes foarstelle Frâns en Annelies 

Bêste ynwenners fan Winsum/doarpsgenoaten,
Graach stelle wy, Frâns Veldmans (44 jier) en Annelies de 
Vlugt (37), ús oan jimme foar. Sûnt ein septimber wenje wy 
mei ús twa katten yn dit moaie doarp, om presys te wêzen 
oan de Pier Winsemiusleane 26.  

Ik, Frâns Veldmans, haw de earste 40 jier fan myn libben yn 
Aldegea Súdwest-Fryslân wenne. Ein 2018 haw ik Annelies 
kennen leart en bin begjin 2021 by har yn har hierwenning 
yn Menaam ynlutsen. Omdat dat ek goed gie ha wy beslút-
sen om op syk te gean nei in keapwenning. Nei’t wy in pear 
kear êfter it net fisken hawwe hiene wy yn Winsum dus byt! 
In moai, smûk hûs! 
Ik wurkje as assistint-accountant by Finx Accountants en 
Fiscaaladviseurs yn Snits, dit al hast 25 jier! Myn hobby’s bin 
fuotbal, fytse, fotografearje en skûtsjesilen.  
Ik, Annelies de Vlugt, bin hikke en teint yn Menaam. Ik 
wurkje al moai wat jierren by de thússoarch (Palet) yn de 
Ljouwerter wyk Bilgaard. Ik mei yn myn frije tiid graach 
nifelje sa as hânwurkje en kaarten meitsje. 
 
Wy hoopje op in moaie tiid yn Winsum en jimme te moets-
jen. 
 
Frâns Veldmans en Annelies de Vlugt 

Efkes foarstelle  
Klaas, Corrie en Jelle

Hallo Winsum. Wij zijn Klaas, Corrie en Jelle (Jelle blijft liever 
buiten beeld) en we wonen sinds maart in Winsum, samen 
met twee katten en een handvol vogels. We zijn echte 
stadsfriezen (hij Bolsward, zij Leeuwarden), maar na 11 jaar 
samen in Leeuwarden hadden we genoeg van de stad. We 
vonden het tijd om over de stads- en gemeentegrenzen van 
Leeuwarden te kijken en kwamen in Winsum terecht: een 
vrijstaand huis, grote tuin en een garage, wat kunnen we 
ons nog meer wensen!
Helaas had het huis aan het Molepaed wat minder prettige 
verassingen voor ons in petto, dus duurde het even voordat 
we konden verhuizen, maar met kluservaring en hulp van 
handige familieleden is het toch gelukt. De verbouwing 
van binnen is zo goed als klaar, de buitenboel is nog werk in 
uitvoering.
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We genieten nog iedere dag van de rust in en om het dorp 
en vooral van de afwezigheid van flatgebouwen. Een maal-
tijd in de tuin op een mooie dag voelt als vakantie en het 
verder opknappen en moderniseren van het huis zien we 
als een echte uitdaging. We zijn van plan hier nog lang te 
blijven wonen!
Enne… we praten dan wel geen Fries (nou ja, stadfries dan), 
maar kom je bij ons aan de deur, weet dan dat er straks op 
de nieuwe voordeur zo’n sticker komt met: Praet mar Frysk.

Bedankje

Tine Anema-Reitsma 

Mem hat rom 20 jier op Skillaard, goed 30 jier op Rewert 
en hast 40 jier, mei in soad nocht, oan de Iisbaenstrjitte yn 
Winsum wenne.
Op 9 novimber kaam hjir in ein oan. Wy wolle elkenien tank-
sizze foar it meilibjen, yn hokker foarm, nei har ferstjerren.
   
De bern

 Bedankje

Op dizze wize wolle wy eltsenien, út namme fan de famylje, 
ús tank betsjûgje foar alle bliken fan meilibben, yn hokker 
foarm dan ek, yn de tiid fan it koarte siikwêzen en nei it 
ferstjerren fan ús heit, pake en oerpake

Hendrik-Wop Koning

It hat ús tige goed dien te ûnderfinen wat hy foar safolle 
minsken betsjutten hat.

Winsum, familie Koning

Bedankje

Hjirby wol ik graach elsenien bedanke dy’t tidens myn  
opname yn it sikenhûs en de perioade dêrnei oan my  
tocht hawwe, yn welke foarm dan ek.

Tige tank
Griet v.d Sloot

Dank na de brand

Ons werd gevraagd of wij een stukje wilden schrijven voor 
het Nijs Dok. Zoals een ieder wel weet is ons in de nacht van 
8 op 9 oktober iets vreselijks overkomen. Om iets na 2 uur 

in de nacht ontstond er een flinke brand naast ons huis. Eén 
of andere onverlaat vond het nodig om op amper 2 meter 
vanaf ons bed de invalide bus van Albert in brand te steken. 
Vreselijk. De bus, carport, schutting en het ‘klushok’ van 
Albert en de zijkant van de aanbouw van het huis (waar we 
slapen):  alles opgebrand! 

Ik was net wakker omdat ik Albert had geholpen en dacht 
ik zie een oranje lucht, om vervolgens door het zijraam van 
de slaapkamer de vlammen onder de carport te ontdekken. 
Op dat moment staat Jaimy (de buurman) ook al op de 
ramen te bonken….”ERUIT SNEL ER IS BRAND’’. Dan is er 
volledige paniek. Snel laat ik de buurman binnen en samen 
halen we Albert uit bed, wikkelen een dekbed om hem 
heen en gaan wij als een gek naar buiten waar Jolanda (de 
buurvrouw) ook al aankwam rennen. Die had inmiddels 112 
gebeld. 

En daar sta je dan buiten. Albert gewikkeld in een dekbed 
en ik in mijn t shirt. Snel weg bij het huis want stel dat de 
boel ontploft!  Mijn auto stond er ook maar een paar meter 
vanaf. Je ziet een grote draaikolk van vlammen in de bus en 
ook de schutting en carport branden als een fakkel. Buren 
worden wakker van het alarm van de bus en ik ( Hijlkje) heb 
niks gehoord, was in shock. 

In eerste instantie dachten we: zal wel kortsluiting zijn in de 
bus maar hoe kan dat? Als we dan later horen dat het brand-
stichting is dan zakt de grond onder je voeten vandaan. Wie 
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doet nou zoiets……….? Waarschijnlijk zullen we daar nooit 
achter komen. En de onzekerheid dat deze onverlaat nog 
vrij rondloopt maakt het er voor ons niet gemakkelijker op. 
Er heerst (vooral bij mij (Hijlkje) heel veel angst, schrik van 
alles. Ik zie overal vlammen. Slapen doen we heel slecht 
want je bent constant alert. De dag na de brand werd er al 
snel een crowdfund-actie op gezet. De vraag kwam of we 
dat goed vonden, we waren zo ontroerd dat ze dat voor 
ons wilden gaan doen. Eigenlijk door alle emoties niet be-
seffend dat deze vreselijke brand die bij ons was geweest 
z’n impact had in het hele dorp en ver daarbuiten. Het geld 
stroomde binnen en toen we ook nog voor de tv op 112 van-
daag kwamen werd er vanuit het hele land gedoneerd. 
Het was zo hartverwarmend maar tegelijkertijd kwam 
ook het gevoel bij ons: ”Dit is allemaal voor gedaan. Hoe 
moeten we iedereen in godsnaam bedanken?”. Het is echt 
onmogelijk om dat persoonlijk te doen. Vandaar dat we 
heel graag van deze gelegenheid gebruik willen maken 
om IEDEREEN die ons op wat voor manier ook geholpen/
gesteund heeft vanuit de grond van ons hart te bedanken. 
Zoveel kaarten, bloemen, donaties, appjes, bezoekjes en 
zelfs mensen die met eten aankwamen. Echt hartverwar-
mend gewoon! 

Wij moeten nu proberen dit te verwerken en het een plek-
je te geven en dat zal nog een hele tijd gaan duren. Maar 
gelukkig hebben we inmiddels weer een prachtige andere 
bus en heeft Albert zijn vrijheid weer terug. Jullie hebben 
hem vast en zeker alweer zien rijden door het dorp. En de 
rest word ook weer opgebouwd. Maar het allerbelangrijkste 
is dat we elkaar nog hebben en dat hebben we te danken 
aan onze helden Jaimy en Jolanda. Zonder hen had het zo 
anders af kunnen lopen!. We willen graag iedereen nog een 
heel gezond en zeker ook een heel veilig 2025 toewensen.

Albert en Hijlkje Pater

Bedankje

Beste mensen, 
 
Via deze weg wil ik jullie laten weten dat ik per januari 2025 
stop met werken bij huisartsenpraktijk Bergwerff. Ruim 4 
jaar heb ik hier met veel plezier gewerkt, en nog steeds, 
maar ik heb gekozen voor een nieuwe uitdaging. 
Ik wil jullie bedanken voor de prettige contacten en het  
vertrouwen, dit heeft veel voor mij betekend. 
Ik wens jullie het allerbeste toe en een gezond 2025! 
 
Elske de Wolff 
huisarts - Huisartsenpraktijk Bergwerff

In memoriam: Henk W. Koning

Op 20 oktober ferstoar yn de âldens fan 90 jier Henk W. 
Koning, de markante âld fouragehanneler út ús doarp.  
Koning wie in doarpsman en wist in protte oer Winsum  
en de Winsumers. Hy stie yn nau kontakt mei de redakjse  
en hat in protte dingen foar ús útsocht  oer de skiednis.  
Wy ha in protte oan Koning hân. Wy sille him misse en 
winskje famylje en oare neisten alle strekte ta.

Redaksje Nijsdok 

Zestig Plus Middagen

Wij zijn alweer halverwege ons winterseizoen.
We hebben genoten van prachtige foto’s, veel informatie 
gekregen over de Fryske tsjerken en een indrukwekkend 
verhaal gehoord over de rol van de schippersvrouwen.
In januari vervolgen we ons programma:
29 januari 2025
De heer Wybren Bruinsma uit Winsum -it fjildmantsje- 
neemt ons mee in zijn Fjildpraat.
26 februari 2025
De heer Tsjepke van der Honing vertelt over de biodiversi-
teit in de natuur.
26 maart 2025 
Mevr. Lieneke van der Kwaak uit Winsum houdt een lezing 
over het mysterie rond haar moeder.
Alle bijeenkomsten zijn in de Anna Kerk, Spannumerdyk 3, 
op de laatste woensdag van de maand van 2 tot 4 uur.
De entree is €4,- (inclusief de thee)

U bent van harte welkom.
Namens de commissie, Lenie Jellesma - v.d.Bent.

Diner à la carte yn de Trijesprong

Ofrûne 23 novimber wie der yn De Trijesprong wer de ge-
legenhyd om lúks te iten. Ienris yn de moanne makket in 
sjefkok lekker iten klear foar de leafhawwers fan byfstik, 
garnalencocktails, crème brulé en oare klassikers. Ek rûnom 
de kryst is der wer iterij yn it kafee. Mear ynformaasje is te 
finen op www.facebook.com/CafedeTrijesprong 
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 Jorwerter biljerters nipt  
foarby Winsum

It wie in thúswedstryd foar de Winsumer biljertploech, mar 
it levere gjin winst op. Jelle de Lang sleepte noch wol in lyk 
spul út de lêste omloop tsjin feteraan Guus, mar hie winne 
moatten om it lykwicht fan 4-4 te berikken. No waard it 3,5 
om 4,5 yn it foardiel fan Jorwert. Fansels moat der fan’t win-
ter earst noch in kear yn Jorwert spile wurde om de einstân 
te bepalen, mar Jorwert leit foar, sûnder mis.
Op foarhân hie Winsum kânsen sjoen, want Jorwert moast 
dit kear in tal oare spilers opstelle fanwegen sykte of oare 
drokte. Ek oanfierder en delegaasjelieder Jelte Dijkstra 
moast ôfzizze. Mar de nije spilers Rein, Ale en Fokke blieken 
earder in fersterking as ferswakking te wêzen. Ek yn gesel-
ligens en ôfwaaid praat koene de mannen mear as gemid-
deld meikomme.

Yn it begjin gie it noch crescendo foar de Winsumers mei 
winst fan Jelle Rypma op Jouke en in goeie partij fan Pier 
tsjin de fleurige Rein. “Ik snap net wêrom’t sa’n jonge Rein 
hite moat”, sei Jelle de Lang noch. Mar doe wie it Loofhut-
tenfeest foarby. Fjouwer kear op rige ferlies. Richard Rob, 
Pieter Hilverda, Siep van der Let en Johannes Boersma koe-
ne it net foarmekoar krije. In mentale tik, dy’t dochs noch 
goed ferwurke waard mei winst fan ús sympatike wâldman 
Bert Groen op Jorwerter Ale. Dit stikje einiget wêr’t it ek be-
gûn is: it lyk spul fan Jelle de Lang en Guus.  It wie doe al let, 
it is knap dat de beide mannen noch op sa’n heech nivo spile 
ha. En dan dy spanning! Foarearst is de beker wer meigien 
nei Jorwert, dat him ferline seizoen ek al wûn. Winsum sil 
ynkoarten (nei alle gedachten yn febrewaris) álles út de kast 
helje moatte om him wer yn Winsum te krijen.

JR

BOEKENMARKT 2024

Zaterdag 2 oktober was de jaarlijkse boekenmarkt. Over het 
aantal bezoekers hadden we niet te klagen. Er zijn ruim 280 
bezoekers afgekomen op de boeken, het draaiend rad en de 
keuken. 

Na een gezellige dag waarbij de nodige boeken hun weg 
naar een ander thuis hebben gevonden, kunnen we vertel-
len dat de boekenmarkt een totaalopbrengst van ruim  
€ 3000,00 heeft opgeleverd Hiervan gaat 500 euro naar  
“CMV Oranje“.
We willen hierbij dan ook alle vrijwilligers bedanken die ons, 
op welke manier dan ook, deze dagen hebben geholpen. 
Want zonder jullie kunnen wij deze dag niet organiseren.
We zien jullie daarom graag volgend jaar weer op de boe-
kenmarkt. De boekenmarkt staat dan gepland op zaterdag 
25 oktober. Wanneer u boeken heeft voor de boekenmarkt, 
kunt u deze het hele jaar door inleveren bij de familie Lyck-
lama à Nijeholt, Sulverstrjitte 3 of u kunt contact opnemen 
met de commissie. 
 
Boekenmarkt commissie

Culturele Apotheek Amsterdam
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De Culturele Apotheek Amsterdam - dy’t oeral yn Fryslân 
ynrin-groepen Mei-inoar lêze/Samen lezen organisearret, 
jout in nije mooglikheid yn De Helling fan Winsum. Yn de 
biblioteek fan Wommels is der al sa’n groep op freedtemid-
dei  om 16.00 oere oant 17.00, en yn oare biblioteken wer op 
oare dagen en tiidstippen. Yn Winsum is de start  op tiisdei-
temoarn 7 jannewaris om 9.30 oere - 10.30 oere yn MFC De 
Helling. Allinnich foar de kofje/ thee hoege de dielnimmers 
in bydrage te beteljen.  
 
It is de bedoeling om twa kear yn de moanne sa’n lês- en 
praatoere te hawwen, de 1ste en de 3de fan de moanne. 
Mei-inoar lêze is fansels ek foar de omlizzende doarpen 
lykas Spannun, Easterlittens en Baard. Yn prinsipe is el-
kenien wolkom, jong en âld, Culturele Apotheek traint de 
begelieders, dus ek yn Winsum is sa’n trainde begelieder 
oanwêzich. De dielnimmer kin sa binnenrinne, hoecht gjin 
erfaring te hawwen, gjin lêzer te wêzen en meie ûnbefan-
gen meidwaan. It lêzen fan en praten oer in tekst, der giet it 
om. Wat ropt it gedicht of it ferhaal op by dy?  Dat kin by elk 
ferskillend wêze, en dat is krekt sa moai… Dan ûntstiet der 
in petear. 
Foar mear ynformaasje oer de activiteit: 
www.cultureleapotheek.nl/portfolio/samenlezen.

 Dat Doarpsargyf,  
wat docht dat eins?

Om dy fraach te beantwurdzjen, sjogge wy werom op de 
perioade nei de simmerfakânsje. Alderearst hat de wurk-
groep in fêst byienkomstmomint: alle moannen de tredde 
moandeis om tsien oere moarns. Om bar giet it dan om 
oerlis of om argyfwurk. Yn it lêste gefal binne wy dan yn De 
Helling dwaande mei it oanfullen en it op oarder bringen fan 
it argyfmateriaal. 

Dat materiaal sammelje wy yn in berging njonken de bop-
peseal fan De Helling. Dy romte wurdt stadichoan oan de 
krappe kant. Oan de oare kant: wy binne fansels bliid dat 
wy dy romte brûke meie. Ek de lêste moannen krigen wy 
fan (âld-)Winsumers guod dat wy skifte moatte en dat wy 
te plak bringe yn ien fan de temamappen fan it argyf. Sa 
brocht in doarpsgenoat ús okkerdeis in skrift mei ynfor-
maasje oer in fuotbalploech dy’t fan 1949 oant 1951 yn Win-
sum taholden hat. Alderaardichst om soks yn de map Sport 
op te nimmen fansels. Yn it ramt fan organisaasje is it ek fan 
belang om te neamen dat ús skriuwer Jacob Krol besiket om 
safolle mooglik dêrta gaadlik argyfguod te digitalisearjen. 
Dat is in put fan lange azem mar wol fan grut belang foar it 
tagonklik meitsjen fan it argymateriaal.

Njonken it direkte argivearjen is de wurkgroep drok dwaan-
de mei plannen en de útfiering dêrfan. Sa wurdt der troch 
Sjerp van der Velde neigien op hokker wize de doarpspomp 
by de grutte tsjerke by de tiid brocht wurde kinne soe en 

binne twa wurkgroepleden, Maaike Frankena en Gerrit 
Hoekstra, yn de mande mei Pieter Hilverda, Jeltsje Visser en 
Femia Zuidema, de beide lêstneamden as bestjoersleden 
fan Doarpsbelang, drok oan de gong mei in keunstwurk op 
it NijDok as fersterking fan De Jint. Dat is de namme foar 
de acht ynformaasjebuorden oer it fierljeppen destiids yn 
it doarpssintrum. De Jint is in ynisjatyf fan it argyf, waard 
op 22 oktober 2023 iepene en lût geregeldwei besikers dy’t 
rinnende of fytsendewei troch it doarp komme.
Fierders rinne der ‘eksterne’ kontakten. It argyf docht byge-
lyks mei oan ‘Winsum op ‘e Kaart 2.0’ yn maaie 2025 en oan 
it projekt Erfgoed Waadhoeke. Yn dat projekt giet it ûnder 
oare om it yn kaart bringen fan dat Erfgoed, mar ek om it 
lizzen fan ferbiningen tusken orginisaasjes en persoanen 
dy’t harren dêr mei dwaande hâlde. Dat lêste om fan oaren 
te learen en mooglik mienskiplike aktiviteiten te ûntwikkel-
jen. 

Yn de hjerst krige it Doarpsargyf trije fragen fan partiku-
lieren bûtenút. Yn ien gefal gie it dêrby om in persoan dy’t 
graach witte woe wêr’t in famyljelid destiids yn Winsum 
buorke hie. Mei argyfmateriaal slagge it om antwurd op dy 
fraach te jaan. Sokke kontakten jouwe in goed gefoel: jo 
kinne minsken dy’t fragen ha bytiden bliid meitsje mei in 
antwurd. In antwurd dat no mei foto’s fan de betreffende 
pleatsen ferstjoerd wurdt oan famyljeleden fan de betref-
fende frou út Boalsert yn Fryslân, Hollân en Californië. Yn 
in oar gefal kaam der in fraach oer in groep fan manlju dy’t 
om 1912 hinne in kristlik selskip yn Winsum foarme ha. 
Oerlis dêroer kaam terjochte by Henk W. Koning dy’t gâns 
ynformaasje bydrage koe oan it artikel dat de betreffende 
fragesteller makke hat. Spitigernôch is Henk ús dêrnei ûnt-
fallen. Hy hat as kenner fan de doarpsskiednis en noch folle 
mear ek foar it Doarpsargyf in belangrike oanbringer fan 
histoaryske feiten en ferhalen west. Us past dêr erkentlikens 
en wurdearring foar.

It mei dúdlik wêze: al giet it faak om materiaal en guod út it 
ferline, it Doarsargyf fan Winsum ferfult in dúdlike, hjoed-
deiske funksje. Mocht it sa wêze dat jo ús wurk stypje wolle 
mei in lytse bydrage: dat soe moai wêze. Want al kinne wy 
ús rêde: it jild spat net tsjin de plinten op. It rekkennûmer:  
NL06RABO0371054435 op namme fan Maaike Franke-
na-van der Kooi. Op foarhân tank: it helpt ús it Winsumer 
erfgoed foar no en de takomst te behâlden.

Wurkgroep Doarpsargyf Winsum. 
 

 Een evangelisatievereniging te  
Winsum sinds 1912

Zo’n twee jaar geleden kreeg ik van Oud-Winsumer Rintje 
Visser het archief van een vereniging, die ruim 100 jaar 
geleden in Winsum was opgericht: een hervormde evange-
lisatievereniging. Aan de hand van dat archief heb ik onder-
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tussen een tweetal artikelen geschreven. Het eerste gaat 
over de oprichters van de vereniging en het tweede over de 
positie van vrouwen in dit verband. Door de redactie van 
Nijsdok werd mij voor de eerstvolgende uitgaven ruimte 
toegezegd om het eerste artikel in een aantal afleveringen 
te publiceren. Daarom deze keer deel 1. Mocht u erop willen 
reageren, dan graag een mailtje naar t.t.osinga@ziggo.nl.

Met vriendelijke groet,
dr. Teije T. Osinga, Franeker

De dertien oprichters van de ‘Vereeniging tot 
bevordering van de geestelijke belangen der 
Ned. Herv. Gemeente te Winsum en Baard 
(Fr.)’(deel 1)

Inleiding
Op woensdag 18 september 1912 kwamen dertien leden 
van de hervormde gemeente te Winsum bij elkaar ‘ten hui-
ze van P. Stegenga’. Het doel van de bijeenkomst was een 
vereniging op te richten ‘voor Evangelisatie te Winsum’. Zo 
staat het genotuleerd in het verslag van de oprichtingsver-
gadering.

Als aanwezigen worden genoemd: 
T. Wijtsma, J. Strikwerda, Sj. Strik-
werda, P. Galema, J. Terpstra, D. de 
Groot, A. Schilstra, A. Wijnants, A. 
Hengst. L. Schilstra, P. Anema, P. Fa-
ber en  P. A. Stegenga. Nader onder-
zoek via bronnen als www.openarch.
nl en www.delpher.nl/kranten ver-
strekt ons meer gegevens over deze 
personen. Zo zijn nu hun voorna(a)

m(en), geboorte- en sterfdatum, voor de meesten hun hu-
welijkspartner(s), maar ook hun beroepen en woonplekken 
te Winsum bekend.

Een korte  impressie van de dertien oprichters
Taede Sibles Wijtsma (geboren te Wommels, 3 maart 1864 
– overleden te Wommels, 21 oktober 1928). Zijn beroep was 
rond 1880 arbeider te Hichtum en in 1883 ‘werkbode’. Anno 
1884 werd zijn werk omschreven als ‘boerenbedrijf’. In 1886 

en 1892 verdiende hij opnieuw de kost als arbeider, sinds 
1895 als winkelier te Waaxens. Tussen 1907 en 1919 was hij 
veehouder in Winsum op nummer 72. Sinds 1960/1970 heeft 
de daar gehouden veehouderij als adres Meamerterdyk 11 
en vanaf 1995 Koaidyk 3 (‘De Hanne’). In het laatste jaar 
keerde Taede terug naar zijn geboorteplaats, samen met 
Hiltje Goslinga (Pingjum, 8 april 1863 - Leeuwarden, 8 juni 
1950) met wie hij op 15 mei 1886 te Hennaarderadeel ge-
huwd was. Ze kregen drie kinderen, Sijtske, Hidde en Sible. 
De oudsten werden in Burgwerd geboren, de jongste in 
Waaxens.

In de volgende uitgave van Nijsdok zullen de overige oprich-
ters aan bod komen. Hierbij nog een foto van de woningen 
waarin het verenigingslokaal aan de huidige Hegeterp in 
eerste instantie gevestigd was. 

Doe en no!

De Gereformeerde Kerk aan de Spannumerdyk 5 rond 1960 
nog in zijn originele staat. Gebouwd in 1890 voor f 5200,-  
(€ 2360,-), en op 4 jan. 1891 in gebruik genomen. Met links 
de oude- en nieuwe pastorie gebroederlijk naast elkaar.  
De oude pastorie heeft nog lang dienst gedaan als kosters-
woning en verenigingsgebouw.

De zelfde Tsjerke in december 2024, die sinds de vorming 
van de Protestantse Kerk Nederland de naam “Anna Tsjer-
ke” draagt. De oude pastorie is afgebroken in 1970, om 
plaats te maken voor de uitbreiding van de Kerk en lokalen 
aan de voorzijde. Er is in ruim 50 jaar veel veranderd.
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Filmkes oer Winsum?  
Diel se mei it Doarpsargyf!

Yn it doarpsargyf fan Winsum bewarje wy, njonken foto’s, 
ek byldmateriaal yn de foarm fan filmkes en fideobannen. 
Dat is fansels de muoite wurdich om ek te beskikken oer 
bewegende bylden. No fregen wy ús as wurkgroepleden ôf: 
soenen der guont wêze, yn it doarp of op oare plakken, dy’t 
ek filmkes oer aktiviteiten ha, dy’t oait yn it doarp plakfû-
nen? En dy’t se mei ús diele wolle.

It sit sa: yn Waadhoeke is sûnt koart Aly Bronger wurksum 
as kertiermakker foar kultureel erfgoed. Yn earste ynstânsje 
is sy dwaande mei it yn kaart bringen dêrfan: wat is der te fi-
nen op it mêd fan sok erfgoed yn ús gemeente? As soks der 
is yn de foarm fan byldmateriaal, dan is der in mooglikheid 
om dat profesjoneel digitalisearje te litten. Yn ús gefal soe it 
dan gean om bewegend byldmateriaal mei bygelyks opna-
men fan merken, sportaktiviteiten of gean sa mar troch. Dat 
soe fansels in nijsgjirrige útwreiding fan ús argyfkolleksje 
wêze.

Ha jo sok materiaal en tinke jo: dat is gaadlik foar it 
Doarpsargyf en ik wol it wol diele, nim dan fia ûndersteand 
mailadres kontakt mei ús op om oer dat materiaal te oerliz-
zen. 
Op foarhân tank.
Wurkgroep Doarpsargyf Winsum 
aldtsjerk@hetnet.nl

 Evaluatie weidevogelbeheer  
Húnserpolder 2024

Vogelwacht WBO (Winsum-Baard-Oosterlittens) is al een 
flink aantal jaren actief in de Húnserpolder. 
Het gebied omvat circa 1500 hectare grasland en een paar 
maispercelen. Met meer dan 20 grondeigenaren (boeren) 
wordt er gewerkt met diverse vormen van weidevogelbe-
heer. Boeren kunnen namelijk deelnemen aan Agrarisch 
Natuur- en Landschapsbeheer (ANLb). Daar staat tegen-
over dat het gebied kansen moet bieden voor inrichting en 
succes. 

ANLb gaat uit van effectief en efficiënt  
agrarisch natuurbeheer
Zo’n “kansgebied” is de Húnserpolder. Dit gebied valt bin-
nen de Agrarische Natuur Coöperatie (ANC) Westergo. In 
Fryslân zijn er totaal 7 van deze collectieven. Deelnemende 
grondeigenaren in een collectief kunnen een vergoeding 
krijgen voor de gederfde inkomsten (bijvoorbeeld door later 
maaien en hoogwaterpeil). Het ANLb gaat uit van effectief 
en efficiënt agrarisch natuurbeheer (meer natuurwinst en 
weidevogels), een collectieve, gebiedsgerichte aanpak en 
verantwoordelijkheid. De subsidie wordt mede gefinancierd 

door Europa. De bijdrage van vogelwacht WBO is: nesten/
broedparen zoeken, deze registreren in het BFVW-datasys-
teem en drie alarmtellingen (ouderparen met kuikens) 
uitvoeren. Jaarlijks verschijnt er een provinciaal jaarbericht 
met de totaalresultaten in Fryslân.      
Evaluatie avond bij biologisch melkveehouder Sjoerd de 
Witte, Hatsum
Op maandagavond 11 november hebben circa 55 belang-
stellenden geluisterd naar twee presentaties over weide-
vogelbeheer in de Húnserpolder en in It Heidenskip. Nazor-
gers, jagers, boeren, loonwerkers die betrokken zijn in het 
gebied van de Húnsepolder waren uitgenodigd. 

We dragen allemaal ons steentje bij
Melkveehouder Marten de Jong opende de vergadering 
en memoreerde dat de verbinding in de Húnserpolder een 
belangrijke basis van succes is . “We dragen allemaal ons 
steentje bij, ieder op zijn eigen vakgebied”. 

De natuurlijk gevormde plasdras trekt dit voorjaar vele vogels 
 (opname gemaakt met een veldcamera bij Sjoerd de Witte)

Een nat voorjaar is positief
Gebiedscoördinator weidevogelzorg Wybren Bruinsma kijkt 
aan de hand van een presentatie terug naar het afgelopen 
weidevogelseizoen. Met een nat voorjaar was de start van 
dit seizoen ideaal voor weidevogels. Door de vele regen 
werden er natuurlijke plasdrassen gevormd en dat trok vele 
vogels naar dit gebied. Er was voldoende voedsel beschik-
baar.   

Predatie vooral in de buitengebieden
Met cameravallen werden predatoren in beeld gebracht. 
De rovers, zoals de steenmarter vos en kat, zijn vooral in 
de nacht actief. Kraai en kiekendief overdag. Vooral in de 
buitengebieden rond de Húnserpolder waren de predato-
ren actief en roofden nesten leeg of vraten kuikens op. In 
de Húnserpolder viel dat gelukkig mee. Er werden beelden 
getoond van diverse predatoren in het deelgebied Rewert. 
Dit gebied is totaal leeggeroofd. 
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De zwarte kraai met een eendenei in de bek (opname gemaakt met 
een cameraval bij Rewert) 

Conclusies seizoen 2024
We zaten tot en met 2023 in een opgaande trend. Dat jaar 
(2023) was met 196 broedpaar van de grutto een topjaar 
(areaal ca. 1500 ha. grasland) In 2024, o.a. door predatie-
druk, een kleine terugval naar 166 broedpaar van de grutto
Predatie was er vooral in de buitengebieden rondom de 
Húnserpolder. In het kerngebied is een goed resultaat te 
melden. Het is moeilijk in te schatten wat het BTS% is ge-
weest (Bruto Territoriaal Succes). Dit is het aantal broedpa-
ren in verhouding tot het aantal alarmerende ouderparen 
met jongen. Waar het natuurlijk uiteindelijk om gaat zijn de 
vliegvlugge kuikens. 
Binnen een ‘Weidevogelzoekgebied’, is het criterium: mini-
maal 10 paar grutto’s per 100 ha. Dus de norm wordt ook in 
dit “predatiejaar”, nog ruimschoots gehaald.     
De Húnserpolder samengevat: een kleine achteruitgang 
in het seizoen 2024, maar we zijn wel tevreden, zeker in 
vergelijking met andere gebieden in Fryslân, waar op veel 
plaatsen de predatiedruk hoog was met als gevolg duidelijk 
minder reproductie.  

De resultaten van de vier hoofdsoorten in de Húnserpolder: kievit, 
grutto, tureluur en scholekster  

Weidevogelvriendelijk boeren door boer  
Ysbrand Galama (It Heidenskip)
Op een zeer inspireerde wijze vertelt Ysbrand Galama, 
biologisch melkveehouder in ‘It Heidenskip’, zijn verhaal 
over zijn gekozen manier van boeren met 52 koeien op 47 
hectare grasland. Hij benoemd voor hem persoonlijk drie 
kernwoorden: melk, natuur en talenten. 
Met de herinrichting van zijn bedrijfspercelen, onder andere 
greppels en deels kruidenrijk grasland, ziet hij resultaat. 

Met een stuk karton vertelt Ysbrand zijn succes verhaal

Ysbrand doet ook aan weidegang, bovengronds uitrijden 
van mest en verschillende maaidatums (mozaïek). Dit re-
sulteerde in twee jaar in een resultaat van nul broedparen 
weidevogels naar 35 stuks. Ook de tegenwoordig zeldzame 
veldleeuwerik kwam terug.      

Dankwoord
We kunnen terug kijken op een zeer geslaagde en gezellige 
evaluatieavond. Een dankwoord voor de sponsoren, mede-
werkers en gastheer melkveehouder Sjoerd de Witte voor 
het beschikbaar stellen van zijn bijzondere vergaderruimte 
in de boerderij.  

Wybren Bruinsma   

(SIER)VUURWERK: Ga vooral je 
gang, maar voorkom kosten voor het 
Doarpsargyf!

Voor heel veel mensen, ook in ons dorp, hoort het erbij: het 
nieuwe jaar verwelkomen met vuurwerk. Vooral de laatste 
jaren overheerst daarbij het gebruik van sierpijlen en der-
gelijke. Laten we eerlijk zijn: het is vaak een schitterend 
schouwspel, tegelijk het decor van een gezellig startpunt 
van een nieuw jaar. Zo ook het begin van 2024 op de Skâns: 
fleurig en kleurig. Spijtig genoeg was de afloop voor ons 
minder plezierig. Wat was het geval: smeulend restwerk, 
vooral de boxen waaruit de pijlen omhoog worden gescho-
ten, bleef achter op de ‘barte’ die deel uitmaakt van De Jint, 
herinneringsplek voor de fierljepwedstrijden op het NijDok 
tussen 1957 en 1984. Deel van die ‘barte’ wordt gevormd 
door zwarte planken van kunststof. Die verwijzen naar de 
aanloopmat voor de fierljeppers.

�������������������������

1500 ha 2015 2023 2024

broedpaar ki 36 128 140

gr 32 196 166

tu 10 88 93

sc 15 92 86

som 93 504 485
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Smeulend restwerk, achtergelaten na een vrolijk begin van 
2024 brandden gaten in die kunststofplanken. Zo erg dat we 
een aantal daarvan moesten laten vervangen. Kosten: ruim 
150 euro. Voor de Wurkgroep Doarpsargyf Winsum best een 
aderlating. Dat brengt ons tot de volgende 
OPROEP: steek geen vuurwerk af op de ‘barte’ of tussen 
de informatieborden van De Jint op het NijDok. Vier het 
begin van 2025 zoals je dat fijn vindt, maar laat het Argyf 
niet achter met de kosten.

Wurkgroep Doarpsargyf Winsum 
Maaike Frankena, Jacob Krol, Sjerp van der Velde,  
Gerrit Hoekstra.

 Fraachpetear mei….. Siebe Bijma, 
“Bouwbedrijf na vijven” en  
bewenner âlde bakkerij

Jelle: “De bakkerij ferkeapje” is in bekende útdrukking yn it 
Frysk, mar do hast mei Hilde de bakkerij kocht. Hoe lang is 
dat no lyn? 
Siebe: Wy sieten der ein novimber presys twa jier yn.  
Novimber 2022.

Jelle: Jim binne flink oan it ferbouwen Wat ha jim allegear al 
dien en wat moat noch? 
Siebe: Dat kloppet. Wy hawwe de bygebouwen ferboud 
en mei mekoar ferbûn. Dat is no in grutte werkplaats en 
opslach foar it boatsje. Fierders is it hiele dak fernijd. Op de 
ûnderferdjipping is ek alles sawat stript, en binne wy no op 
sa’n twatredde klear, dat is noch ôftimmerjen. Boven moat 
noch oanpakt wurde, dêr wenje wy op dit stuit. As wy dêr-
mei oan de slach gean sille wy nei alle gedachten sliepe yn 
de âlde winkel, dy’t wy frij orizjineel hâlde sa as er wie.

Jelle: Hawwe jim ek spesjale plannen mei de bygebouwen? 
It is frij grut allegear. 
Siebe: Dat wurdt echt in werkplaats. Moaie dingen meitsje 
is myn hobby. Aparte meubels, bygelyks, in whiskytafel mei 
in spesjale romte foar de flesse, dy’t dan automatysk mei 
in lift omheech komt ast op it knopke drukst. Fierders dus 

romte foar ien of twa boatsjes op in treler. Wy ha gjin bedri-
uwsplannen.

Jelle: It buordsje boven jim doar seit: “Bouwbedrijf Bijma 
Na Vijven” Dat liket my hiel tapaslik. Sit dêr in ferhaal by? 
Siebe: Hiel tapaslik ja, wy dogge alles nei it wurk. It komt 
by myn heit wei. Hy hat yn froeger tiden in omke yn Arum 
holpen – ek nei it wurk - by syn ferbouwing. Doe hat syn 
omke dat buordsje makke, en dat hat de hiele ferbouwing 
dêr hongen. Nei’t okme stoar kaam it by myn heit yn it hok 
te stean. No heit hjir ek in soad helpt, ha wy it hjir ophon-
gen. Moai no? Heit wurdt yn Arum noch hyltyd “nei fiiven” 
neamd.

Jelle: Dat slút moai oan by de folgjende fraach: der rint eins 
altyd wol ien, en yn de wykeinen rinne meardere minsken 
om dy’t jim helpe mei ferbouwen. Famylje en freonen?  
Siebe: Ja, myn heit is hjir dus in protte, dy wie fan syn fak 
altyd timmerman. Skoanheit hat de boel bûtenom ferve, dy 
wie altyd skilder. Komt moai út! En freonen ek hear, meast 
mei putten as slope en beton stoarte. Ja wy krije in protte 
help, en dêr bin wy o  sa bliid mei.

Jelle: Wêr ha jim hjifoar wenne? 
Siebe: Yn Wjelsryp, Tillewei 38. Wy woene eins beide nei 
Dronryp om’t dêr de measte freonen wenje, mar it is dus 
Wjelsryp wurden. In startersweening, dêr’t wy ek in protte 
yn ferboud hawwe. In soarte fan generale repetysje.

Jelle: Hoe foldocht it wenjen hjir yn Winsum 
Siebe: Poerbêst. Der wenje hjir ek noch in pear âld klasge-
noaten fan froeger: Hendrik Koning en Lútzen Dijkstra.  
Bearegesellich. Ik kom fan orizjine út Arum, en dêr liket 
Winsum wol wat op. Der is altyd is soad te dwaan. Ja, wy 
fiele ús hjir tige wolkom.
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Jelle: As de ferbouwing aanst klear is, wat sille jim dan mei 
al dy tiid dwaan? 
Siebe: Wy sille wol wat troch-hobbye tink ik, en wat wit 
komme der bern. Mar wy hawwe hoe dan ek aanst wat 
mear tiid om ús wat mear yn it doarp del te jaan en sjen te 
litten. Dat komt der no faak net fan, al binne wy fansels wol 
present west by eveneminten as it doarpsfeest en de Kippe-
tjespartij. Dat wolle wy net misse.

Jelle: Ik sjoch Hilde faak draven en fytsen. Dochsto ek oan 
sport?  
Siebe: Hilde is super sportyf. Neist drave en fyste reedridet 
se ek noch. Iksels helje beweging genôch út it altyd dwaan-
de wêzen. Eartiids haw ik fuotballe, mar ik rekke blessearre. 
No keats ik noch wolris, maar allinnich foar de gesellichhyd.

Jelle: Is der eat net oan ‘e oarder kommen datst noch wol 
kwyt wolst? 
Siebe: No, wy wolle de minsken dy’t graach witte wolle 
hoe’t de bakkerij der no útsjocht graach noegje om in kear 
del te kommen. It is op ’t lêst de “eigen” bakkerij dy’t se 
altyd wend west binne. Der sit ek sa’n soad historje oan fêst 
no? O ja, wy ha ûnder de houten flier in tige âlde fundear-
ring fûn en in pear âlde munten. De âldste stamt út 1653. 
Kom gerêst in kear del dus.

 Intocht Sinterklaas  
23 november 2024

Gelukkig was het weer deze dag beter dan vorig jaar en kon 
Sinterklaas droog aankomen. De eerste pieten kwamen aan 
in een prachtige pakjesauto waar volop sinterklaasmuziek 
vanaf klonk. Een rondje door het dorp om alle kinderen te 
laten weten dat Sinterklaas in aantocht was. Eenmaal aan-
gekomen in de Brêgebuorren werd vol smart door kinderen 
en ouders gewacht op Sinterklaas. Door wat mankementen 
aan de brug kwam Sinterklaas met zijn pieten vanuit het 
dorp op een golfkar aangereden. Wat een feest. De golfkar 
vervolgde zijn weg achter de pakjesauto aan door het dorp 
om vervolgens naar MFC De Helling te gaan. Personeelste-
kort was voor Sinterklaas toch wel een dingetje en daarom 
werden er twee meisjes uit het publiek gehaald om een 
opleiding tot Piet te volgen. Na wat kunstjes, liedjes en 

dansjes waren zij geslaagd en ontvingen ze hun Pietendi-
ploma. Alle kinderen mochten nog even meedansen op het 
podium, zelfs de polonaise werd ingezet door de kinderen. 
Na het feest mocht iedereen nog op de foto met Sinterklaas 
en de Pieten en kregen ze wat lekkers mee naar huis.
Het was een geslaagd feest! 

Namens de Sinterklaascommissie dan ook alle vrijwilligers 
die meegeholpen hebben om dit mogelijk te maken, nog-
maals bedankt!

Jeu de boules seizoen 2024

Jeu de boules is dit seizoen útein setten op 8 april o/m 4 
novimber.
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De earste 3 kear is der op 
moandei te midzje spile en 
dêrnei op de moandei te jûn 
oant 9 septimber, om dêrnei 
wer oer te gean op midzje 
oant 4 novimber.
We binne ek útein setten 
om nei, dan healwei, it 
baljen in bakje kofje/tee te 
brûken. Op 7 septimber wie 
der in bbq regele foar alle 
dielnimmers.
It wie prachtige moai waar 

en tige slagge. Komt foar herhelling yn oanmerking. De 
ôfslúter fan 2024 hat plak fûn by Maaike Frankena ûnder in 
it genot fan in bakje kofje en wat lekkers, ha we de  beker dit 
jier útrikke kint oan Betty van den Berg. Op 2 Eelke Boon-
stra en op 3 Sijas Akkerman.
It wie wer in tige slagge Jeu de boules jier.

Uitslag Kuikentjespartij

Als slot van dit prachtige kaatsseizoen werd op 14 sepetem-
ber de kuikentjespartij gekaatst in Winsum. De ploech fan 
Tsien is hier grotendeels organisator van. Hierbij worden 
ook de kaatsers uit de omliggende dorpen uitgenodigd. 
Ruim 50 opgaves hadden we verdeeld over 3 categorien. De 
sponsoren hadden een mooi shirt voor alle kaatsters en dus 
kleurde het kaatsveld deze keer blauw met daartussendoor 
2 gele kakelende kippen die kipnuggets in de aanbieding 
hadden. Er werden spannende partijen gekaatst waarbij bij 
meerdere partijen de uitslag pas na 5-5 bekend werd. Een 
lange kaatsmiddag, maar met deze nazomer was dat geen 
straf.

Uitslagen

Kabouters poule A
1e prijs Marin Harkema (Spannum) en Femke Heerma
2e prijs Thijs Jongbloed en Fenna Rijpma

Kabouters poule B
1e prijs Djurre Greidanus en Julia vd Bemd
2e prijs Romee Kroes en Jelger Feenstra (Easterlittens)
 
Welpen
1e prijs Ylse Piersma (Easterlittens) en  
Rowan Giliam (Wjelsrijp)
2e prijs Tjalling Sietsma en Froukje van der Wal  
(Easterlittens)
3e prijs Klaas Jelle Greidanus en Maud de Vries

1e priijs herkansing Sipke Piersma (Easterlittens)  
en Else vd Let
2e prijs herkansing Brecht Speerstra en Wybe Regeling

 
Pupillen/ schooljeugd
1e prijs Bonne Talsma (Hylaard) en Famke de Lang
2e prijs Yme de Groot (Easterlittens) en Ytsen Rodenhuis 
(Easterlittens)
3e prijs Anouk Groen en Yasmin Khalifa Ahmed

1e prijs herkansing Mette Tilma (Mantgum) en Femke Bok-
ma
2e prijs herkansing Durk van Mourik en Kymani Opufou

Geen woonplaats = Winsum.

Uitslag kippetjespartij

Heren Winnaarsronde
1e prijs  
Wessel Hilverda(k) Gjalt Sjirk de Groot(K)  
Redmer Zaagemans
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2e prijs
Julian Faber Dennis Damstra Sytze Bram de Witte
3e prijs
Nick Leistra Jelle Pieter vd Walt Anne Wind
Martijn Wiersma Dirk Henk Kuipers Roy de Vries
5e prijs
Tyme Jesse Jouke
Frits Hoekstra Bauke Jetze Kalsbeek Jesse Kroondijk
Durk Bareld Jan Jelle
Wiebe van Wier Tymo Zijlstra Tjalling Feenstra
9e prijs
Broer Greidanus X Johannes Wytse Heeg
Brent Jesse van Beem Stijn Tolsma Bjorn Idsardi
Jelvin Kaper Hendrik Jan van der Velde Hielke Miedema
Marten Dijkstra Rients Dijkstra Tsjamke de Witte
Pieter Sikkema Jelmer Torensma Rudi Torensma
Jari Visser Willem Koopmans Redmer Cnossen
Ido Altenburg Renze Pieter Hiemstra Tom Nauta
Frienus TvS Beest fan Peasens Sybren Sek

Heren Verliezersronde
1e prijs
Raymon Cuperus Jan de Groot Jurjen Miedema
2e prijs
Joop Hoekstra Steef Haarsma Pieter Westra
3e prijs
Jan Peter Bootsma Gertjan Bootsma Marten Algra
Neno Vietor Gerrit Meulenaar Sjors Jepkema
5e prijs
Luutzen Bart Jelle
Sjoerd Atze de Jong Jelstar Gerritsma Hidde Folkertsma
Marten Leijenaar Niels Steigenga Ilse Groeneveld
Jisse Draaisma Jurre Dijkstra Thijs Zuidema

Dames Winnaarsronde
1e prijs
Martine Miedema(K) Hermine Sytema(k) Alinda Miedema
2e prijs
Marrit Wielenga Truus Overal Ilse Tuinenga
3e prijs
Tara van der Meulen Hendrieke van der Schoot Marrit Oos-
terbaan

Noelle Hiddinga Feikje van der Burg Eline Van Dijkhuizen
5e prijs
Tessa Westra Rianne van der Walt Froukje Westgeest
Brecht Renema Martsen van der Goot Elbricht Kooistra
Janine Yntema Alien Hoekstra Thomaske Leijendekker
Angela Donga Margreet Visser Joukje Salverda

Dames Verliezersronde
1e prijs
Baukje Annebaukje Ymkje
2e prijs
Dieuwke Goodijk Yannah Palma Gerbrich Koster
3e prijs
Selma van der Molen Gonnie Schilstra Lysbeth Sterken-
burgh
Nog ien Richt Fokkens Marrit Meijer

Viva la Mearke

Ôfrûne snein 1 desimber wie de lêste foarstelling fan Sikko. 
As Mearke Winsum haw wy mei dizze foarstelling, oer de held 
Sikko dy’t temûk ûnrjocht bestridet, 2650 besikers lutsen yn 
12 útfierings. Dit is it grutste besikersoantal sûnt de start fan 
it mearke yn 2008. Dit jier wie de regy yn hannen fan Jelke 
Rypma en Gerwin de Vries. De bewurking fan de (liet)tekst(en) 
wie yn hannen fan Ronald van der Veer, Anja Wierenga en de 
regy. 

Sa as elk jier bestie de spilersploech út in mjuks fan âlde 
krigers, pleatslike en regionale akteurs en studinten fan 
ferskate toanielskoallen út Fryslân. Ek hiene we dit jier 
staazjerinners: Nick van Dasselaar en Tara de Puijsselaar fan 
de ‘oplieding acteur’ op Firda yn Ljouwert. Mem fan Nick 
– Monique – ûntpopte har sels as grutte help efter de sker-
men by de foarstellings. Troch de OV ferbining tusken Win-
sum en Nij Beets (of it gebrek dêroan) wiene hja toch faaks 
oanwêzich as bringer en heller. Fan D’drive yn Snits kamen 
Bloeme, Bavo en Tiede ús spilerstiim fersterkjen.

Nij dit jier wie ús koreografe yn de persoan fan Emma Rus-
ticus. Neist it aktearen en de sang wie der nammentlik in 
grutte rol weilein foar beweging en dûns. Foar de ien in stik 
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ienfâldiger as foar de oar. Ek de kleanwiksels wiene foar 
guon in frij grutte útdaging, want net allinne Sikko hie in 
spjalte persoanlikheid... 

Mei grutskens sjogge wy werom op 3,5 moanne tarieding, 
7 prachtige skoalfoarstellings (foar 30 skoallen fan Ferwert 
oant Oranjewâld) en 5 hilaryske iepenbiere foarstellings. 
Dit alles fansels mooglik makke troch de spilers- en artistike 
ploech, mar seker ek de minsken fan de klean, de fisazjy, 

it bouwen en skilderjen fan it dekor, it sykjen fan de soere 
matten en snecktomaatsjes út de seal, it opfeien fan alle 
roazebledsjes en kleurde fearkes, de ûntfangst fan de skoal-
len, de ranjaskinkers, de boeren mei spandoeken yn it lân, 
Berthil en Petra fan de Helling ensfh. ensfh. 
Sjoch foar alle meiwurkers en stipers op www.mearke.nl. In 
berjochtsje yn ús gasteboek of op ús sosjale media @mear-
kewinsum fine wy ek hiel leuk!

HV

Puntentoernooi Lakenridders

Op zaterdag 9 November werd weer het jaarlijkse punten-
toernooi gespeeld. Er waren 14 deelnemers met een win-
naars en verliezers ronde. Het werd een prachtig toernooi 
omdat er vele wedstrijden pas in de laatste beurt werd be-
slist. Evert was sportief, hij had de bal geraakt en niemand 
had het gezien en gaf de tegenstander de beurt. Eddy had 
helaas een offday, maar volgende keer er opnieuw voor 

gaan Eddy. Om 22:00 uur was al-
les gespeeld en konden de prijzen 
worden uit gerijkt. Leendert had 
voor een drankpakket gezorgd.

Winnaarsronde:
1e Auke Postma
2e Epke Veldman

Verliezersronde:
1e Leendert Fontein
2e Gerard Tuinman
       
Leendert Fontein.
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Rabobank ClubSupport

Út namme fan myn wurkjouwer haw ik yn Winsum sjeks fan 
Rabobank ClubSupport útrikt mei in totale wearde fan mar 
leafst 2.077,77 euro. It is fantastysk moai om klups bliid te 
meitsjen! En super dat safolle Rabobankleden de muoite 
nimme om te stimmen op harren favorite klups. Dochs is 
myn stribjen dat ik takom jier mear en nóch hegere sjeks 
útrikke mei. Ik rop dan ek alle ferienings yn Winsum op om 
takom jier yn te skriuwen foar Rabobank ClubSupport. En 
ynwenners fan Winsum...wurd lid fan Rabobank (as jim dat 
noch net binne) en bring takom jier ek jim stim út. Helpe 
jimme mei om ‘myn’ doel te heljen? As better sein: stypje 

jimme mei my it ferieningslibben yn Winsum?
Yn maaie kinne ferienings (dy’t klant binne by Rabobank) 
wer ynskriuwe! Hâld de webside fan Rabobank en de tele-
vyzje reklames oer Rabobank ClubSupport yn’e gaten.
 
Mear witte? Gean nei de website fan Rabobank Leeuwar-
den-Noordwest Friesland.
Groetnis,
Nynke van der Vegt

 In noflik bakje op de senioaren-
moarn yn de Helling

Op 19 novimber, sa tusken 9 en 10, skooden sa’n 20 senio-
aren oan foar in lekker bakje kofje by Berthil yn de Helling. 
Foar wa’t oan de ein fan moarn wat ropsk waard, stie der ek 
in buffet klear. Dêr moasten je je fansels fan te foaren wol 
foar opjaan. Ek wie der noch gelegenhyd om in spultsje te 
dwaan. De kofjemoarn foar senioaren wurdt alle moannen 
organisearre yn it winterseizoen (mar by genôch deelname 
faaks ek langer). Mear ynformaasje yn de nijsbriif op  
www.mfcdehelling.nl
 

 2025
ZATERDAG 4 JANUARI

VANAF 17.00 UUR
MFC DE HELLING 

TE WINSUM

SPONSOREN: PLOECH FAN TSIEN • DORPSBELANG • BEIDE KERKEN 
STICHTING LEEFBAARHEID • MFC DE HELLING • DTP STUDIO SONJA

Vergeet niet uw 
lot mee te nemen!

Opbrengst draaiend rad tbv 

de Sinterklaasintocht

Nieuwjaarsreceptie

Heeft u geen vervoer en 
wilt u graag komen, 

neem dan contact op met 
Ida Bouwma, 0517-341952
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  Senioaren reis Winsum
 Freed 20 september 2024 nei 
Schoorl.

Op 20 septimber wie it wer safier. “De senioaren reis”. Nei 
dat de measte minsken thús in bakje kofje dronken hiene, 
Gongen se rjochting MFC “De Helling”, dêr’t de dûbellaags 
bus fan ITS al op harren stie te wachtsjen. 
De kommisje wie al drok dwaande mei it ôfstreekjen fan de 
list mei dielnimmers, sadat nimmen fergetten waar.
Eksakt tsien oere begong de bus te riden. 

It wie noch wol in toer om fuort te kommen mei de grutte 
bus. By it MCW (medysk sintrum winsum) stiene hjir en dêr 
wat auto’s yn it paad. It slagge dochs en doe koe de reis nei 
Schoorl begjinne. Ûnderweis krigen wy fan Jillert in hertlik 
wolkom en ynformaasje oer it programma fan de dei. 
Ús earste doel wie nei restaurant ‘Duingroet’ yn Schoorl 
foar in drankje en diner. 

Mar sa fier wie it noch net. 
Earst noch oer de Ofslútdyk.
De sjauffeur ried op in tal plakken wat rêstiger om ús sjen te 
litten en útlis te jaan oer wat der allegearre foar wurksum-
heden bart op en om de dyk. 
Sa as de fiskmigraasje-rivier yn útfiering. 
De Ofslútdyk beskermet ús lân tsjin it wetter, mar is ek in 
hindernis foar in soad soarten fisken. 
De fiskmigraasje-rivier sil der aanst foar soargje dat fisken 
wer fan sâlt nei swiet wetter swimme kinne en oarsom. 
Dit hawwe se nedich om te oerlibjen. 
De fiskmigraasje-rivier is in fernijend plan om de Waadsee 
en de Iselmar wer mei-inoar te ferbinen. 
Ek draacht de fiskmigraasje-rivier by oan sûn wetter, it wer-
stel fan rykdom oan soarten planten en bisten yn it gebiet 
en it biedt mooglikheden foar rekreaasje.
It opwekken fan enerzjy mei fossile brânstoffen, lykas oalje 
en gas, feroarsaket klimaatferoaring. Hjirtroch giet de sees-
pegel omheech en is der mear see - en reinwetter. We moat-
te dus minder fossile brânstoffen brûke en mear duorsume 
enerzjy winne út bygelyks sinne, wyn en wetter. 
De Ofslútdyk hat al dizze eleminten en is dus in gaadlik plak 
om duorsume enerzjy op te wekken. Hiel nijsgjirrich. 

Rûn in oere as healwei tolven kamen wy oan by it restaurant 
‘Duingroet’. Hjir koene we gesellich buorrelje en iten. 
Nei it iten stienen der twa “sinne treinen” mei in gids foar ús 
klear. 

Elkenien naam plak yn ‘e trein. 
Wy rieden de dúnen yn. 
Op ferskate plakken hold de trein stil. 
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De gids stapte dan út en liet ús sjen wat de natuer allegear 
te bieden hat. 
Lykas: stodúnen, dêr’t eartiids beammen (de korsicaanse 
den) op plante wiene om it stosân tsjin te hâlden. 
Dizze beammen groeie rjocht omheech en wiene dan ek 
wer geskikt foar de hout yndustry en se waarden brûkt om 
de minen te skoarjen. Op guon sânflakten dêr’t de grûn 
noch keal is bloeit de heide. 

Trochdat de blêden fan de beammen yn de bosk op de grûn 
bedarje, is de grûn dêr net mear keal en begjint der in oare 
fegetaasje te groeien. 
De keale sângrûnen reitsje no begroeid mei gers en strûken. 
En no binne der ek hagedissen te finen. 

Tusken 2009 en 2011 waard it dúngebiet fan Schoorl en Ber-
gen teistere troch mear as hûndert brannen. 
In soad hektares bosk en heide giene ferlern. 
Wat oerbleau wiene swart blakere flakten, sûnder libben. It 
is bysûnder om te sjen hoe’t de natuer him wer herstelt. 
Hjir en dêr seagen wy noch in swart bleakere beamstam 
stean. 
Om de boskbrannen te blussen moasten se meters lange 
slangen brûke om by it bluswetter te kommen. 
Dat koste tefolle tiid. 
Definsje hat nei de grutte brannen wetterputten groeven 
fan wol sântich meter djip om flugger blus wetter te krijen. 
Dit wetter wurdt dan mei in aggregaat oppompt. 

Wy seagen it nêst fan de reade boskmiammel. In grutte 
miammelbult, dêr’t miljoenen miammels yn libje yn in eno-
arm gongestelsel oant djip yn ‘e grûn. Alle miammels haw-
we in funksje. 
Der binne keninginnen, wurksters, soldaten, ferkenners, 
itensamlers.
It is in hiel fernimstich ynsekte folkje.

De gids koe prachtich fertelle en sa wie de treinreis fan oar-
del oere sa foarby. 
In groep minsken dy’t net te kuierjen woe, giene earst út de 
trein nei it strân of de strântinte. 
Wy, de kuierders stapten in eintsje fierder út ‘e trein. 
Wy rûnen in moaie rûte wer werom nei it strân. 
Guon sochten dinne-apels en woene hast yn in beam klim-
me, want dêr hongen sokke grutte dinne apels. 
Nei de hearlike kuier kamen wy werom by it strân. 
It wie sok moai waar, dat it ús net fernuvere dat guon fan de 
earste groep, yn badklean de see útkamen en oaren ferkuol-
ling sochten mei bleate skonken yn it seewetter. 
De kwallen leine ek te genietsjen yn it wetter en woene net 
steurd wurde. 
Sa kaam Tineke mei kwalle biten út it wetter. 
Gelokkich hie Fetsje guod mei foar dit soarte fan biten. 
Nei’t we hearlik, yn de sinne, op it terras geniete hiene fan 
in ferfrissend drankje of buorrel, giene we wer yn de bus nei 
Winsum. 
Op de Ofslútdyk rieden we noch by in peal lâns dy’t oan-
joech hoe heech oft de dyk earst wie. 
Dizze peal wie my noch net earder opfallen, wie ek wol wer 
moai om te witten. 
Yn MFC “De Helling” stiene de broadsjes en kofje al op ús te 
wachtsjen. 
Dat smakke goed. 
Tuskentroch koene we noch op in skerm, de foto’s besjen 
fan ferline jier. Jan en Fokelien wiene dit jier foar de lêste 
kear as kommisje lid mei. 
Jillert betanke harren foar de ynset foar de senioarenkom-
misje fan de ôfrûne alve jier. Se krigen dêr in grut applaus 
foar, in presintsje en in bosk blommen. 
Bert en Sonja Smink waarden foarsteld as de nije kommisje 
leden. 
It is moai dat der hieltyd wer nije frijwilligers harren be-
skikber stelle om in reis foar senioaren te organisearjen yn 
Winsum. Yn de measte doarpen wurdt der gjin reis mear 
organisearre, mar yn Winsum bliuwt dy fuortbestean. 
Wy hawwe wer geniete kinne fan in prachtige dei mei in 
soad sinne. 

Betanke kommisje!  
Berber
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Sinterklaasfeest op It Bynt

Donderdag 5 December, altijd weer spannend! Met zijn 
allen op het plein wachten op de komst van Sinterklaas! Zou 
hij dit jaar ook weer komen…en hoe? Op Ozosnel, met de 
taxi of op de fiets. De kinderen wisten nog van niets.
De kinderen en de ouders zongen uit volle borst en plots 
kwam daar een Piet op de tandem met de Sint achterop. 
Sint en Piet hebben, zoals jullie op de foto zien, eerst wel 
weer even moeten zoeken…. Waar stond die school ook 
alweer? 
En ja hoor, daar kwamen ze in een razende vaart de bocht 
om en fietsten school voorbij. De kinderen riepen allen heel 
luid: “Sinterklaas!!!” Gelukkig keerde de tandem en reed 
richting school.
Meester Martijn heette hen allen van harte welkom en daar-
na gingen de Sint en zijn Pieten naar binnen voor het grote 
feest.

In de onderbouw werden er, in groepjes, spelletjes gedaan. 
Elk groepje kwam ook bij Sinterklaas en hij wist van ieder 
kind iets…dat stond in zijn grote boek! Er werd volop ge-
strooid en er waren zakken met cadeautjes en een pietendi-
ploma.
De bovenbouw had hun eigen feestje met hele mooie sur-
prises, gedichtjes en een cadeautje.
Ook hier werd volop gestrooid.
Voordat het tijd werd om weer afscheid te nemen, zijn sin-
terklaas en zijn pieten ook nog even bij de peuters geweest.
Al met al was het ook dit jaar weer een geweldig, geslaagd 
feest. Bedankt Sinterklaas en Pieten!

Nijs fan It Bynt

We zijn alweer een aantal weken weer naar school. In de 
school hebben we vele dingen gedaan zoals: Maandag 4 
november ’24 kwam Veilig Verkeer Nederland langs om 
uitleg te geven over verkeersregels, de dode hoek en zijn de 
fietsen gekeurd door de VVN. Groep 5/6 heeft 4 schaatsles-
sen gehad in de Elfstedenhal. De laatste les hebben de leer-
lingen een Elfstedenbattle geschaatst. Aan het einde van 
het schaatsseizoen wordt er gekeken wie de meeste punten 
heeft behaald en wint dan de Elfstedenbattle. 

De creamiddagen zijn ook weer een groot succes. Iedereen 
is enthousiast bezig met een creatieve opdracht. Houtbran-
den vinden vele leerlingen erg leuk en is ook favoriet. Met 
een houtbrander een figuur/ontwerp maken in het hout. 
De komende weken staan in het teken van Sinterklaas en 
daarna toveren we de school om in kerstsferen. Kerst is 
altijd een mooie tijd met elkaar waar lichtjes branden, kerst-
muziek aan staat en gezelligheid creëert met elkaar. 
Zonder hulp van ouder(s)en/of vrijwilligers kunnen we vele 
dingen niet realiseren. Wij willen graag iedereen bedanken 
voor alle hulp en helpende handen die we in de school heb-
ben! Nogmaals dank voor de hulp!

 
 Jeugdfonds Sport & Cultuur ziet 
stijging van ruim 6 procent in  
aanvragen in Fryslân ondanks  
dalende armoedecijfers

Ondanks dat het CPB meldt dat het percentage kinderen 
in armoede is gedaald van 7% in 2022 naar 4,7% in 2024, 
ziet het Jeugdfonds Sport & Cultuur Fryslân een stijging 
van 6,5% in aanvragen in Fryslân de periode januari t/m 
juli 2024 ten opzichte van dezelfde periode in 2022. Deze 
stijging komt door het toenemende aantal gezinnen dat de 
contributie voor de sport- en cultuurclub niet kan betalen en 
de groeiende bekendheid van het Jeugdfonds. Met de voor-
genomen prijsstijgingen en geplande bezuinigingen vreest 
het fonds dat de kansenongelijkheid verder zal toenemen. 
Afgelopen week is de campagne ‘Gewoon mogelijk’ gelan-
ceerd om ouders te informeren over de beschikbare financi-
ele mogelijkheden om hun kinderen te laten deelnemen aan 
sport en cultuur.
In oktober wordt samen met ABN AMRO een onderzoek 
gepubliceerd; de steekproef laat zien dat 30% van de on-
dervraagde ouders zich de deelname van hun kinderen aan 
sport- en culturele activiteiten niet kan veroorloven. Het 
Jeugdfonds vindt deze resultaten alarmerend. Daarnaast 
verwacht het fonds dat de voorgenomen belastingverho-
gingen en bezuinigingen het voor veel gezinnen moeilijker 
zullen maken om deel te nemen aan sport en cultuur, zelfs 
met de geplande verbeteringen in armoedebestrijding en 
koopkracht. Bestuurslid Lieuwe Krol van Jeugdfonds Sport 
& Cultuur Fryslân benadrukt de noodzaak om sport en cul-
tuur toegankelijk te houden voor alle kinderen in de regio, 
ongeacht hun financiële situatie. “We willen graag dat alle 
kinderen in Fryslân mee kunnen doen, dat is onze inzet. 
Daarbij hebben we nu extra aandacht voor cultuur, omdat 
het aantal aanmeldingen daar enigszins achterblijft bij 
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sport. Samen met het veld willen we die cultuurparticipatie 
blijvend stimuleren.’
 
Meer dan alleen sport en cultuur
De campagne ‘Gewoon mogelijk’ start aan het begin van 
het nieuwe sport- en cultuurseizoen en is bedoeld om ou-
ders te informeren over de financiële steun via het Jeugd-
fonds. Ook wordt de brede impact van sport en cultuur 
onder de aandacht gebracht door te laten zien dat deelna-
me bijdraagt aan persoonlijke groei, het maken van vriend-
schappen en het vergroten van zelfvertrouwen.
Een moeder die gebruik heeft gemaakt van het fonds, deelt 
haar ervaring: “Sporten betekent alles voor mijn kinderen. 
Ze leren samenwerken, ontdekken hun talenten, bouwen 
aan hun zelfvertrouwen, maken nieuwe vrienden en ontwik-
kelen sociale vaardigheden.”
Lieuwe Krol onderstreept het belang hiervan: “Wanneer 
kinderen en jongeren zich door meedoen aan sport en cul-
tuur fysiek, mentaal, sociaal en creatief ontwikkelen, ver-
groten ze hun kansen om volwaardig lid van de samenleving 
te worden. Vroeg beginnen en langdurige deelname hebben 
een positieve invloed op hun ontwikkeling en helpen de 
kansenongelijkheid te verkleinen.”

Sintmaarten 2024 een groot succes!

Op 11 november was er weer een traditionele Sint-Maarten 
optocht door Winsum. Dit jaar weer georganiseerd door een 
paar moeders uit het dorp, in samen werking met Eetcafe 

de Trijesprong. Iedereen kon zich op geven via een appje, en 
vanuit alle aanmeldingen werden er groepjes verdeeld over 
de straten in het dorp. Er deden dit jaar ongeveer 85 kin-
deren mee, weer of geen weer het was SintMaarten weer! 
Wat is het toch elk jaar leuk om te zien hoe enthousiast alle 
kinderen zijn. En wat is er veel snoep opgehaald.
Ook dit jaar was er weer een goed doel gekoppeld, de op-
brengst is dit jaar naar de sinterklaas commissie gegaan en 
een deel wordt gebruikt voor een kinderdisco. De kinderdis-
co zal volgend jaar plaats vinden, meer informatie hierover 
volgt snel. Iedereen die een bijdrage heeft geleverd aan de 
goede doelen heel erg bedankt!
Na afloop kon iedereen weer terecht in Eetcafe de Trijes-
prong, om het snoepgoed de verdelen en een lekker warm 
kopje chocolade melk. We willen Jaap en Ida weer heel erg 
bedanken voor hun gastvrijheid.

Tot volgend jaar groetjes de Sint-Maarten commissie  
Sandra Baarda, Anita Jorritsma en Tjitske Antje Sietsma

VVO 

We houden jullie graag 
op de hoogte van onze 
activiteiten binnen de club en zullen dan ook via deze weg 
jullie informeren. Het seizoen 2024/2025 is alweer begon-
nen en er wordt alweer volop getraind door onze leden. De 
velden liggen er weer prachtig bij en dat komt door vele 
werkzaamheden. Het afgelopen jaren zijn er nieuwe vier-
kante kooigoals geplaatst op het hoofdveld. De lichtmasten 
zijn vervangen door LED verlichting en er is een hekwerk 
geplaatst om het trainingsveld. Dit om reden dat er nu ook 
midden op het veld getraind kan worden, zonder dat de bal-
len in de sloot rollen. Door de vele jeugdteams is de ruimte 
om te trainen ook hard nodig. 
In april 2024 is de toplaag aangepakt en drainage aangelegd 
op het trainingsveld. Vaak werden trainingen afgelast, door-
dat het water niet weg kon komen. Het veld is daarna op-
nieuw ingezaaid, waardoor we straks weer op een prachtige 
groene grasmat kunnen voetballen. In juni zijn er leidingen 
voor de beregeningsinstallatie in het hoofdveld en B-veld 
aangebracht. 
In oktober en november vinden de puntjes op ï plaats en zal 
er ook verlichting richting de kaatsmuur komen. Kortom 
er is veel werkverzet door de verschillende externe organi-
saties en natuurlijk door onze super vrijwilligers. Mocht je 
meer willen weten, neem dan even een kijkje op onze web-
site www.vvoosterlittens.nl. 

•  Op woensdag 25 september was er een ING meidendag 
(voor alle meiden uit de omgeving) in de leeftijd van 6 tot 
20 jaar. Onder leiding van  Naomi Veldman, keepster van 
SC Bolsward Dames 1, werd er een leuke, sportieve en 
leerzame clinic gegeven. Daarnaast waren er nog leuke 
sportieve activiteiten op het veld. En na gedane arbeid 

   

 

Blaas de jury omver en win een leuke prijs! 

Vragen via: talentenshowwinsum@gmail.com 

Of telefoon/app: 06-31162033 

ZATERDAG 2255--11--22002255  

16:00 uur 

TALENTENSHOW 
MFC DE HELLING 

Laat je talent zien! 
Zingen, dansen, playbacken, 

jongleren, beatboxen, goochelen, 
instrument bespelen,  
het mag van alles zijn!  

Geef je op voor 10 januari 2025  
Via e-mail: talentenshowwinsum@gmail.com 

vermeld je naam, leeftijd, welke act je gaat doen en wat je hierbij nodig hebt. 

Of via het formulier wat op school is uitgedeeld. 

Lever dit in op de PW-Leane 4 Winsum. 

Organisatie:  

Esther Hoekstra-vd Kramer,  
Sandra de Vries-Baarda,  

Tjitske Antje Sietsma-Hazenberg,  
Cees Sietsma en Sietse Regeling 
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nog even gezellig eten met elkaar. Een super geslaagde 
middag en alle meiden gingen met een leuke gevulde 
goodiebag naar weer naar huis. 

•  VVO zoekt nog steeds een betaalde jeugdtrainer voor 
10-12 uren per week voor meerdere jeugdteams voor dit 
seizoen. Mocht je nog iemand weten, geef het door aan 
het bestuur. 

•  Zonder vrijwilligers geen club. Dus mocht je het leuk vin-
den om op zaterdag of zondag vrijwilligerswerk te doen, 
bijvoorbeeld een aantal uren kantinedienst draaien of 
willen schoonmaken. Laat het dan weten aan het bestuur. 

•  De algemene jaarvergadering van VVO staat gepland op 
vrijdag 6 december 2024. 

•  Samen laten we de jeugd van VVO schitteren! Doe je mee? 
Sluit je dan aan bij de Club van 100 en maak het verschil 
voor de jonge talenten van onze vereniging. Voor 100 
(gûne) € 45 per jaar draag je bij aan beteren trainingen en 
topmateriaal voor onze jeugdteams. Nieuwsgierig? Op 
onze site vind je meer informatie.

•  De eerste EH(S)BO en reanimatie cursussen waren een 
groot succes. Er zijn vele vrijwilligers geschoold in wat te 
doen en handelen bij veel voorkomende sportongelukken. 

•  VVO heeft sinds kort een club app, een mobiele weergave 
van onze website. 

•  Op 31 januari 2025 bestaat de club 90 jaar, hierover later 
meer. 

Proeftrainen? Ben of ken je iemand die het leuk lijkt om te 
gaan voetballen? 

Neem contact met ons op en kom een keertje proef trainen!

Namens het bestuur van VV Oosterlittens; 
Bauke Sieswerda, Jurjen Hofstee, Sikco Velstra, 
Marthe Schaafsma, Jacob Miedema, Bavius Smink 
en Marjan van der Wal 

Wer binne se bleaun

Ja waar zijn ze gebleven, wij (Yeb en Anneke Reitsma)  
wonen nu al 33 jaar in Nijeveen (bij Meppel ) mooi tussen  
de bossen van Havelte enerzijds en het water van Giethoorn 
anderzijds. Mijn zus en broers wonen her en der in  
Friesland.

Maar de roots liggen voor ons allemaal in Winsum, als 
broers en zus zijn wij allemaal op Weakens nr 7 geboren en 
getogen.
Wij Yeb en Anneke hebben na ons trouwen eerst op het 
Molepaed gewoond, waar ook onze drie kinderen zijn ge-
boren;dit was naast de voormalige kleuterschool en daarna 
woonden we nog een paar jaar aan de Omrin 15, waar wij de 
eerste bewoners waren. In 1991 zijn wij vanwege mijn werk 
verhuist naar Nijeveen. Ik werkte bij Euromaster en kon als 
manager in Meppel aan de slag. Het grappige is dat onze 
drie kinderen nu weer in Friesland -Leeuwarden- wonen en 
werken, en dus ja, we rijden vaak naar Friesland. Zelf werk 
ik nu nog in mijn pensioen tijd een paar dagen in de week 
voor een bedrijf uit Hoofddorp, ik breng lease auto’s van A 
naar B.
Ook heit en mem hebben met plezier nog jaren aan de Om-
rin nr 7 gewoond. Ik zelf denk met hele fijne herinneringen 
terug aan de tijd op Weakens en het dorp Winsum.
Wij komen nog regelmatig in Winsum bij vrienden langs.
Ik heb zelfs mijn vijftigste verjaardag destijds met de hele 
familie op de boerderij op Weakens gevierd, waar nu Gosse 
Postma woont. Dit zijn en blijven fantastische herinnerin-
gen.
Afgelopen  9 september moesten wij als gezin de locatie 
bedenken voor onze  tweejaarlijks jaarlijkse familiedag; 
onze dochter Elisabeth bedacht dat dit een keer in Winsum 
moest zijn, zodoende  waren we met  64 familieleden in 
jullie prachtig “MFC de Helling” met dus het  Nageslacht 
van Dirk en Jantsje Reitsma- Stapensea 
We hadden een prachtige dag met speurtocht door het 
dorp; o.a. in de Anna Tsjerke geweest, waar ook dingen nog 
herkend werden.

Achte doarpsgenoaten,

Op 1 oktober ‘24 ferstoar myn frou, ús mem en beppe,   
Pytsje de Vries. Dat joech in protte fertriet, mar ek moaie  
en tankbere oantinkens njonken dat fertriet.
Wat in foarrjocht wie it dan te ûnderfinen dat wy fanút  
it doarp en omkriten safolle hertferwaarmjende,  
bemoedigjende en treastfolle stipe krigen. Troch de  
mannichte kaarten, mar ek troch de waarme hândruk  
by it kondolearjen, jim appkes, de telefoantsjes, de  
besite hjir thús en jim oanwêzichheid yn tsjerke.
It gemis fan myn Pytsje, ús mem en beppe is grut,  
mar dit die ús tige goed !
Us oprjochte tank foar it meilibjen;  dat men sa net  
allinne stiet,  jout ús in fijn en tankber gefoel !

Hertlike groet,      
Jacob, Anke en Klaas, Rinny en Yde
en beppesizzers
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De route ging via de Omrin waar heit en mem gewoond 
hebben; bij de scholen was ook een opdracht, die wij ken-
nen als de Miedskoalle en bij de Coop stonden bloemen 
klaar om bij de graven van de Reitsma’s te leggen. Bij terug 
komst, sport en spel rondom de Helling gedaan, met een 
geweldig buffet als afsluiting verzorgd door de  enthousias-
te uitbater Berthil Gruppen en medewerker Fetsje.

Hartelijke groet,
Yeb en Anneke Reitsma

 Oproep aan alle dorpsgenoten: 
Hulp Nodig voor het WK Sjoelen!

Hallo allemaal!

Wij, de ‘Ploech fan Tsien’, zijn bezig met iets superleuks: op 
18 januari organiseren we wederom het Winsumer kampi-
oenschap! Maar hiervoor hebben we jullie hulp nodig.
Heb je thuis een sjoelbak die stof ligt te verzamelen? Of ken 
je iemand die er een heeft? We zouden ze heel graag willen 
lenen voor ons kampioenschap. Wees gerust, we zullen ze 
met liefde behandelen en ze komen terug zoals ze zijn ge-
gaan - misschien zelfs met een beetje extra WK-glans!
Dit is een geweldige kans om samen te komen en te genie-
ten van een stukje echte Nederlandse gezelligheid. En wie 
weet, misschien ontdekken we wel verborgen sjoeltalenten 
in ons dorp!
Als je ons kunt helpen met een sjoelbak, stuur dan even 
een berichtje of bel naar 06-24673131 (Jelle de Lang). Elke 
sjoelbak helpt ons om dit evenement nog spectaculairder te 
maken.
Alvast heel erg bedankt voor je hulp, en we hopen je te zien 
op 18 januari voor een dag vol plezier en sjoel-actie!

Met vrolijke groet,
De Ploech fan Tsien

 UPDATE                                                               
WINSUM OP DE KAART 2.0

Beste dorpsgenoten,
Het nieuwe jaar staat voor de deur en dus komt 10 mei 2025 
ook steeds dichterbij. De commissie WOK 2.0 is druk bezig 
met de voorbereidingen. Hierbij alvast een klein voorproefje 
van hoe de dag er uit zal gaan zien. We zullen de dag rond 
kwart over negen op spectaculaire wijze openen. De be-
drijven en kerken zullen vanaf 10 uur hun deuren openen 
om u met trots hun bedrijf te laten zien. Aan het eind van 
de dag komen de verenigingen aan bod waarna er gezellig 
nagepraat kan worden in MFC de Helling waar onze nieuwe 
beheerder een buffet voor ons klaar heeft staan. De avond 
wordt muzikaal afgesloten met een fantastische band. 
In een volgende NijsDok zullen we u natuurlijk weer op de 
hoogte houden van de stand van zaken. Mocht u  vragen 
hebben laat het weten door te mailen naar Baukje Kramer 
montagebedrijfwjkramer@ziggo.nl. 

Mocht u ook ondernemer in Winsum zijn en geen lid van de 
Algemene Ondernemersvereniging Winsum maar u wilt wel 
graag deelnemen dan is dat natuurlijk mogelijk. Neem dan 
even contact op met Baukje Kramer voor meer informatie. 

Wij wensen iedereen veel succes met de voorbereidingen en 
zet de datum in de agenda!!
Met vriendelijke groet,
Commissie WOK 2.0

WK SJOELEN

DE PLOECH FAN TSIEN PRESENTEERT

WINSUMER
KAMPIOENSCHAP

MEER INFO OP: WWW.DEPLOECHFANTSIEN.NL

18 JANUARI 

KWALIFICEER JE MET EEN HOGE SCORE VOOR

DE FINALES. € 2,- PER POGING.

 FINALES STARTEN 19.30

M F C  D E  H E L L I N G
S T A R T  1 5 . 0 0
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 Marij Tolsma nei COP29 yn Bakoe: 
In avontoer as gjin oar!

Jim hawwe it miskien wol foarby kommen sjoen, op Insta-
gram, Facebook, Linkedin of sels yn de Ljouwerter krante. 
Ik bin ôfrûne moanne nei Bakoe in Azerbedjaan reizige foar 
COP29. Ik ha troch myn oplieding oan de Universiteit fan 
Grins op Campus Fryslan yn Ljouwert de kans krigen om 
mei in skriuw wedstriid fan de Global Center on Adaptation 
mei te dwaan. En tot myn grutte ferbazing ha ik dat wûn! 
Dit betekende dat ik yn minder as trije wiken allinnich yn 
it fleantúch soe stappe om in grutte wrâldwide konferinsje 
by te wenjen yn in lân dêr’t ik noch nea west hie. COP29 
is in wrâldwide klimaatkonferinsje wêr’t ynternasjonale 
lieders, NGO’s, en jongeren byinoar komme om te praten 
oer de takomst fan ús planeet. De dagen dy’t folgen wiene 
in twirrewyn fan fisum oanfragen, boeken fan de flucht en 
hotel, interviews en tarieding. Allegear oanfjurre troch in 
tanimmend gefoel fan entûsjasme en spanning foar de reis 
dy’t foar my lei. Fanôf de earste dei wie it dúdlik dat dit net 
allinnich in profesjonele reis wêze soe, mar ek in persoanlike 
reis fol groei en ynspiraasje.

De earste oeren yn Bakoe
Nei in goede flucht mei in tuskenstop yn Istanbul kaam ik yn 
‘e nacht oan yn Bakoe. It wie eefkes spannend om midden 
yn de nacht troch it Athletes Village te navigearjen, dat ear-
tiids brûkt waard troch atleten fan de Europeeske Spullen 
yn 2015. It fielde as in spookstêd, mei sletten diken en ge-
bouwen yn renovaasje. Mar ik dielde in royaal appartemint 
mei in kollega fan GCA (Global Center on Adaptation), dy’t 
fanwegen har erfaring my al gau tips joech oer hoe’t ik it 
bêste troch it konferinsjeprogramma komme koe.

De Konferinsje begjint
De earste dei wie yntinsyf en hiel drok. De lokaasje wie 
gigantysk en it wie maklik om te ferdwalen yn de lange, 
identike gongen. Ek al wie it soms útdaagjend om by alle 
eveneminten yn de seal te kommen, de petearen yn de ri-
gen, mei minsken út ûnder oare Kanada en Sweden, wienen 
like weardefol. By de paviljoenen wie it fassinearjend om te 
sjen hokker lannen en organisaasjes har bêst dienen om har 
ideeën út te drukken.

Wichtige mominten
By de ferskate gearkomsten krige ik de kâns om ynspiraasje 
op te dwaan fan pioniers yn klimaatadaptaasje. Fan si-
de-eveneminten oer oanpassing oan klimaatferoaring oant 
ûnderhannelingen yn de plenêre seal, ik seach mei eigen 
eagen hoe kompleks en krúsjaal dizze diskusjes binne. By 
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in evenemint fan GCA hie ik sels in persoanlik momint mei 
in ynspirearjende presidint dy’t ik earder al moete hie. Har 
waarmte en liederskip hawwe grutte yndruk op my makke.

Persoanlike groei
De dagen wienen lang en yntinsyf, en it wie dúdlik dat ik net 
de iennichste wie dy’t de wurgens fielde. Minsken sieten 
oeral te wurkjen, sels op de grûn. Mar troch dizze ûnderfi-
ning fielde ik hoe folle ik yn dizze koarte tiid groeid bin. Fan 
it netwurkjen mei ynternasjonale kollega’s, myself leare 
delsette op san grut evenemint en yn de eigen regio, mar ek 
seker it allinnich op reis wêzen. Dizze reis hat my mear sels-
betrouwen jûn en jout my kânsen foar de takomst.

Wer nei Thús 
De lêste dei wie dûbel. Oan de iene kant wie ik klear om nei 
hûs, nei Fryslân te gean, nei myn feiliche en bekinde bubbel. 
Mar oan de oare kant hie ik it besef hoe folle ik yn dizze 
wike leard en belibbe hie, ik hie yn in pear dagen tiid myn 
draai der ek wol fûn. COP29 yn Bakoe sil altyd in bysûnder 
plak ynnimme yn myn libben, in plak wêr’t ik myn passie 
foar in duorsume takomst fierder ûntwikkele ha.
Tank foar it folgjen fan myn reis en hooplik kinne myn yn-
sichten ek oaren ynspirearje om aksje te ûndernimmen foar 
ús klimaat! 

 Bedriuw yn byld
Suss catering

Wij zijn Froukje & Sietske. Twee enthousiaste zusjes met 
één gezamenlijke passie: lekkere en verse gerechten ma-
ken. 

Lunch
In september zijn wij gestart met het aanbieden van vers 
belegde broodjes, smoothies en salades aan bedrijven en 
groepen. Maar ook kun je bij ons terecht voor een geheel 
verzorgde lunch, denk aan een assortiment van verschillen-
de belegde broodjes met een smoothie of verse jus d‘Oran-
ge erbij.  

De vers belegde broodjes, smoothies en salades zijn op 
donderdag en vrijdag te bestellen. Voor bezorging op de-
zelfde werkdag ontvangen wij je bestelling graag vóór 10 
uur. 

Borrelplanken
Naast de lunch ben je bij ons ook aan het juiste adres voor 
borrelplanken. Heb je een feestje, bedrijfsborrel, of iets an-
ders en geen tijd of zin om zelf aan de slag te gaan? Aarzel 
dan niet want wij maken de lekkerste borrelplanken. 

De borrelplanken kun je elke dag van de week bestellen, wel 
graag een week van tevoren i.v.m. de inkoop. 

Voor leuke acties en het wisselende broodje van de maand 
kun je ons volgen op sociale media. 

@SUSScatering

Groetjes 
Froukje & Sietske 

Suss!
Suss-catering@hotmail.com
06 54 95 75 12
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Winsumer Kryst Merke

Anderhalf jaar geleden heeft de feestcommissie een voor-
jaarsmarkt georganiseerd en dit jaar ging de voorkeur naar 
een kerstmarkt. Voorzichtig begonnen we met het bekend 
maken, maar een aantal weken voor de kerstmarkt was er 
nog niet veel animo. Hoe krijgen we de markt vol?
Na een aantal weken begon het ineens storm te lopen en 
kwamen er steeds meer kramen bij. Uiteindelijk stopten we 
met 36 kramen. Vol!

Veel overleg met de feestcommissie en MFC De Helling 
en alles was in kannen en kruiken. De plattegrond was 
gemaakt, vergunning binnen. Helaas waren de weersvoor-
spellingen niet gunstig. De week voor de markt werd er 
overlegd en besloten de markt naar binnen te verplaatsen. 
Dit was natuurlijk voor de standhouders wel mooi nieuws, 
maar voor ons een probleem. Hoe krijgen we ze allemaal 
naar binnen?

Vrijdagavond begonnen we met veel vrijwilligers met het 
opbouwen van de kramen. Toen er 10 in stonden, kregen 
we het al spaans benauwd. Waar moesten dan al die andere 
staan? Gelukkig waren er veel creatievelingen en uiteinde-
lijk lukte het om 22 kramen in de binnenruimte te krijgen. 
De rest konden we met tafels indelen in de hal. Natuurlijk 
geen leuke optie, maar bij nood moet je wat. 

Zaterdagmorgen 9.00 stonden we klaar en de eerste stand-
houders arriveerden al. Plaats aanwijzen en uitpakken maar. 
Ook buiten hadden we een aantal standhouders. Jammer 
genoeg kwamen een paar niet opdagen...
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De kerstbomen pronkten tegen de Helling en de ton met iel 
stond te rikjen. Sible stond met zijn bloemen en Lucie met 
een lekker stukje kaas! Tim kon je voorzien van een heerlijke 
pizza. 

Binnen werd het al een gezellige boel. De kramen vulden 
op met prachtige lichtjes en spullen. Zo kon je nootjes, 
broodjes, gebak en nog veel meer lekkers krijgen. Hier werd 
goed gebruik van gemaakt! Suss was al snel uitverkocht, het 
smaakte dus goed. Ook in de stand van de feestcommissie 
en de Helling ging veel over de toonbank. Lekkere broodjes, 
chocolademelk en glühwein. Verder kon je je vermaken bij 
de vele stands met verschillende spullen. 

Het werd een druk bezochte markt, wat een mensen! De 
standhouders waren zeer tevreden en riepen dat ze volgend 
jaar hetzelfde plekje wel weer wilden. Dat is natuurlijk als 
organisatie het mooiste wat je kan horen. 

Ook bij de bar werd volop koffiegedronken, geborreld en 
bijgepraat door vele mensen. Een volle bak! En de Blierbek-
jes zorgden voor een prachtig stukje sfeervolle muziek. 

Om 16.30 uur begon het eerste opruimen al en liep het aan-
tal bezoekers al wat af. Aan de markt kwam een einde. Rus-
tig aan vertrokken alle standhouders weer en pakten hun 
spullen in de auto. Dit verliep ook weer gesmeerd. 

Nadat alle stands  leeg waren, werd er weer met een hele 
ploeg afgebouwd en binnen een half uur was de hele Helling 
leeg. Met dank aan alle vrijwilligers. 
Het podium was ondertussen opgebouwd en hier zorgden  
Gerrit Poortinga en Tim de Vries voor een mooi stukje mu-
ziek. Ook hier was het weer gezellig druk en konden we met 
zijn allen borrelen, kletsen en dansen. Buiten kon je nog een 
pizza eten, want Tim bleef nog even staan.

Aan het einde van de avond ging iedereen met een voldaan 
gevoel naar huis. Het was een prachtige dag!

Iedereen bedankt namens de Winsumer Merk commissie!!
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